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Geachte raad, 
 

In Peel en Maas is met de kernwaarde zelfsturing een principiële keuze gemaakt om de eigenheid 

van gemeenschappen te zien en te versterken. We kennen in Peel en Maas een mooie historie 

van autonome dorpen die zelf periodiek nadenken over de eigen leefwereld. Dit 'nadenken' krijgt 

onder andere vorm doordat dorpen een visie opstellen; een visie 'van en voor' het dorp. We 

vinden het van belang dat inwoners ruimte krijgen om regie te hebben over de eigen 

leefomgeving. Ideeën uit de dorpen typeren we vervolgens op eigenaarschap en beoordelen we 

aan onze kaderstellingen en overig beleid.  

 

Op 18 januari 2024 heeft het Dorpsoverleg Baarlo de Ontwikkelvisie en Centrumvisie Baarlo 

aangeboden aan wethouder Erik Nijssen (Vitale Gemeenschappen), namens het college.  

Middels een brief reageren wij op de geschetste ambities en adviezen van het dorp ten aanzien 
van toekomstige (gebiedsontwikkelings-)projecten in Baarlo. Ook gaan wij in op het vervolgtraject 
van de diverse onderdelen uit de visies.  

 

Met deze raadsinformatiebrief willen we u als raad op hoofdlijn informeren en hebben we 

aandacht voor:  

• Het proces in Baarlo 

• De status en inhoud van de visies 

• Vervolgacties 

 

Proces in Baarlo 

De Ontwikkelvisie en Centrumvisie zijn een vervolg op het Dorpsontwikkelingsplan Baarlo 2018-

2021 en gebiedsvisie De Kazing (2022). Het advies van gebiedsvisie De Kazing was om ook naar 

andere locaties te kijken voor een Kindcentrum (KC). Daarnaast is er een behoefte om op 

structuurniveau naar Baarlo te kijken samen met alle opgaves die er spelen. Het dorpsoverleg 

heeft het voortouw genomen in het proces om te komen tot een integraal beeld voor Baarlo. 

Inwoners en belanghebbenden zijn vanaf juni 2022 in vier dorpsbijeenkomsten, gesprekken in 

werkgroepen en via nieuwsbrieven uitgenodigd om mee te denken. Er zijn nu twee visies 

voorhanden op basis waarvan vervolgacties genomen kunnen worden.  

 

Status en inhoud visies 
Het dorp Baarlo heeft middels de visies haar eigen ‘kijk’ op het dorp gevormd. Wij zien beide 
visies ook als een advies aan de gemeente vanuit het dorp. Een aantal adviezen omarmen wij en 
nemen wij mee bij de beoordeling van initiatieven. We zijn zelf ook al aan de slag met een aantal 
zaken die in de visies genoemd worden. Op sommige onderdelen hebben wij wat aanvullingen of 
brengen wij nuances aan. 
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Een belangrijke rode draad in de ontwikkelvisie is het realiseren van nieuwe grootschalige 
ruimtelijke ontwikkelingen op de hoger gelegen gronden aan de westzijde van Baarlo. Aan de 
oostzijde van Baarlo staat het versterken van het landschap centraal en liggen er kansen voor 
recreatie en toerisme.  
  
Wij zijn het eens met de rode draad van de ontwikkelvisie, die tevens past bij het gestelde uit de 
Omgevingsvisie Peel en Maas. Wij vinden als gemeente dat het unieke en karakteristieke van 
Baarlo behouden/versterkt moet worden. De unieke waarden van het dorp moeten weer duidelijk 
naar voren gebracht worden: de terrassenstructuur, de hoge zandruggen, de groene inslagen die 
van de noord- en zuidzijde het dorp inlopen. Dit moet gepaard gaan met een verstandige strategie 
voor het gebied achter de kering op het laagterras. Het leven met de Maas herintroduceren, met 
oog voor de klimaatveranderingen. 

 

In de reactie van de gemeente wordt naar aanleiding van de ontwikkelvisie Baarlo ingegaan op de 

onderdelen Wonen, Kindcentrum, binnensport, mobiliteit, maatschappelijke voorzieningen en 

groenblauwe opgaves. De centrumvisie Baarlo bevat deelgebieden met elk een eigen karakter en 

ontwikkelingsperspectief. Deze zogenaamde gebiedsprofielen geven richting aan de ontwikkeling 

van het centrum om te komen tot een nog sterkere mix van functies. Wij vinden deze 

deelgebieden een goede inspiratiebron om op verder te borduren. In de reactie van de gemeente 

wordt naar aanleiding van de centrumvisie Baarlo verder ingegaan de ontwikkelingen rondom de 

Grotestraat en de Markt.  

 

Vervolgacties 

In de uitvoeringsstrategie behorende bij de visies wordt aan de gemeente gevraagd een aantal 
zaken op te pakken. In de reactiebrief geven wij aan dat we met onderstaande acties aan de slag 
gaan.  

  
Onderzoek langzaam verkeersverbinding met veilige kruising Napoleonsbaan 
We gaan als gemeente een onderzoek uitvoeren naar de mogelijkheden van een veilige 
fietskruising over de Napoleonsbaan. Het onderzoek moet een advies geven over de 
voorkeurslocatie en de vorm van deze langzaam verkeersverbinding. De focus van het 
zoekgebied ligt ten zuiden van het kruispunt Bong – N273. Een kruising kan veel verschillende 
vormen hebben. Inpassingsmogelijkheden, kosten en draagvlak bij wegbeheerders zijn 
belangrijke aspecten die daarbij een rol spelen. We vinden het belangrijk dat in het onderzoek de 
diverse varianten onderzocht, besproken en afgewogen worden. Op basis van de 
variantenafweging willen we twee varianten verder uitwerken tot een schetsontwerp met 
kostenraming. Wij starten in het voorjaar van 2024 met dit onderzoek. In het najaar van 2024 
zullen de resultaten van dit haalbaarheidsonderzoek naar verwachting afgerond zijn. 
Vanzelfsprekend houden we het dorp op de hoogte over dit haalbaarheidsonderzoek.    
 
Businesscase Kindcentrum met binnensport  
De haalbaarheidsstudie (businesscase) van het KC heeft wat ons betreft ook prioriteit. We gaan 
verdere gesprekken voeren met de onderwijsinstellingen, Hoera Kindercentra en mogelijk andere 
kind-gerelateerde partners over het beoogde programma van het KC. Daarnaast voeren we al 
gesprekken met grondeigenaren binnen de zoekgebieden. We gaan aan de slag met het 
formuleren van de uitgangspunten voor de businesscase met onder andere de te onderzoeken 
scenario’s en randvoorwaarden, die begin 2025 in de Raad worden voorgelegd ter 
besluitvorming. Daarna wordt de businesscase uitgewerkt, hetgeen drie kwart jaar in beslag 
neemt. Als de businesscase met voorkeursscenario is afgerond kan een concreet besluit worden 
genomen over het vervolg en de voorbereidingen tot realisatie worden gestart. Conform het IHP 
streven we naar oplevering van het KC eind 2027.   
  
Vervolggesprekken toekomst cultuur- en sportverenigingen 
In de uitvoeringsstrategie wordt het college verzocht om middelen en capaciteit beschikbaar te 
stellen om de opgestarte gesprekken met cultuur- en sportorganisaties voort te zetten. Ook wij 
vinden het nodig om door te pakken. Een goede vervolgaanpak concentreert zich in onze ogen op 
de onderstaande onderdelen;  

• Welke ruimtelijke behoefte bestaat er in Baarlo bij maatschappelijke en culturele 
verenigingen en organisaties en hoe verhoudt dit zich tot bestaande accommodaties in 
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Baarlo, inclusief het nieuwe KC en toekomstige ontwikkelingen rond de herbestemming 
van het kerkgebouw?  

• Een programma van huisvesting (vertaling eisen en wensen naar ruimtelijk concept) voor 
een sportaccommodatie in gecombineerd gebruik met kinderopvang en onderwijs aan de 
westzijde van Baarlo. 

  
Kwaliteitsimpuls Grotestraat en Veldstraat 
In de Grotestraat zullen in het voorjaar van 2024 herstelwerkzaamheden plaatsvinden. Het werk 
betreft het herstellen van de natuursteen verharding in de rijbaan. Het wegprofiel blijft hetzelfde. 
Met de stoepen wordt niets gedaan. Met fase 1 en 2 is inmiddels gestart. Deze werkzaamheden 
duren ongeveer 6 weken. In verband met evenementen zoals de zomermarkt en de volksfeesten 
kunnen we de werkzaamheden niet afronden en komen we in augustus terug om de laatste fase 
uit te voeren. Overigens zal in de Veldstraat ook onderhoud aan de rijbaan plaatsvinden. Het werk 
betreft het vervangen van de toplaag van de rijbaan en ook hier blijft het wegprofiel hetzelfde. 
Verder worden de rode fietssuggestiestroken wat breder om het wegprofiel optisch te versmallen. 
Ook in dit werk wordt niets gedaan met de stoepen en de parkeerplaatsen. De werkzaamheden 
starten vanaf 3 juni 2024 en duren tot begin juli 2024.  
  
Rol van de raad 
Op verschillende onderdelen van de visies wordt een vervolgproces ingericht om te komen tot 
planvorming voor diverse projecten. Afhankelijk van de impact en ruimte binnen de bestaande 
begroting, kan dit voor onderdelen betekenen dat we op een later tijdstip voor besluitvorming 
terug komen naar u als raad.  
 
Communicatie met Baarlo 
De standpunten van het college worden met een brief aan het Dorpsoverleg Baarlo bekend 
gemaakt. De wethouder Vitale Gemeenschappen gaat hier namens het college over in gesprek 
met het dorp. Per onderdeel worden er waar nodig afspraken gemaakt over een passend vervolg. 
De antwoordbrief is als bijlage toegevoegd aan deze raadsinformatiebrief. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Peel en Maas, 
 
 
 
 
 
de gemeentesecretaris/directeur,   de burgemeester, 
K.H. Werps-Aerts     W.J.G. Delissen-van Tongerlo 


